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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, a miniszterelnök kabinetfőnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért növeli a kormányzat a kereskedelmi szállásadók
adminisztrációs terheit?" 

Tisztelt Kabinetfőnök Úr!

 

2021.  szeptember  1-jétől  a  kereskedelmi  szálláshelyeken  kötelező  az  okmányolvasóval  történő
adattovábbítás,  ezt  megelőzően  pedig  már  bevezették  az  NTAK.-nak  beküldendő,  kötelező
regisztrációs  rendszert  is.  Mint  ahogy  az  bizonyára  Ön  előtt  is  ismert,  ennek  adattartalma
megegyezik a korábban kézzel vezetett vendégkönyv tartalmával.

Az új elektronikus rendszer bevezetésének indokaként a kormányzat azt jelölte meg, hogy ez majd
nagymértékben lecsökkenti és egyszerűsíti a bejelentkezés időtartamát, csökken az adminisztrációs
teher, ezzel könnyítenek a vállalkozók adminisztrációs terhein.

Ezzel szemben az új elektronikus rendszer bonyolult, saját telefonra telepített applikációt köteles a
szállásadó alkalmazni vagy a méregdrágán vásárolt okmányolvasót használni. A 8 szobás 16 ágyas
szállásadók esetén az MTÜ ingyenes szoftvert biztosít, ami a VENDÉGEM alkalmazás, ez most
kiegészült a VIZA rendszer alkalmazásával, de a vendégkönyv kézzel történő vezetését továbbra is
megkövetelik a vállalkozásoktól.

Arról már nem is beszélve, hogy az adatvédelmi törvény (GDPR-irányelv mentén) kifejezetten tiltja
a többszörös adatrögzítést, az önkormányzatok részére történő idegenforgalmi adóra vonatkozóan
pedig  csak  olyan  adattartalmat  köteles  szolgáltatni  a  szállásadó,  ami  annak  ellenőrzése  során
pontosan nyomon követhető és megállapítható belőle az adó mértéke.

Egyetértve az érintettek beszámolóival, a mostani helyzet inkább tűnik az adminisztrációs terhek



 
növelésének, mint csökkentésének. Az elektronikus rendszer bevezetésével nem sok értelme maradt
a vendégkönyvek kézzel történő vezetésének, hiszen a rögzített adatokhoz minden hatóság hozzáfér,
az  őket  érintő  adatokat  bármikor,  napi  szinten  kiolvashatják,  ellenőrzés  során  mindent
megtudhatnak egy egyszerű kereséssel.

Kérem,  szíveskedjen  tájékoztatni  arról,  hogy  mi  lehet  az  oka  annak,  hogy  a  kereskedelmi
szállásadók, de kifejezetten a max. 8 szobás 16 ágyas kis vállalkozások esetében egyszerre kell
kézzel vezetni a vendégkönyvet és használni az új elektronikus rendszert? Ezt a többszörösséget
mikor kívánják megszüntetni?

 

Tisztelettel várom válaszát.
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